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Zápis 49. jednání kolegia děkana 3.LF UK v období 2022-26, konaného dne 18.4.2024 

Přítomni: Prof. Widimský, prof. Džupa, prof. Šlamberová, prof. Malíková, doc. Trnka, 
doc. Gojda, prof. Arenbergerová, doc. Dlouhý, dr. Marx, JUDr. Mužíková,  
 

Omluveni: prof. Duška, dr. Šebo 

 

1. Zápis ze 4.4.2024 bude doplněn o body proděkanů a poté bude o něm hlasováno per rollam. 

2. Děkan informoval o jednání výjezdního RKR. Veškeré materiály poskytl členům KD před 

dnešním jednáním. V diskuzi se k materiálům členové KD vyjádřili. 

3. Děkan s tajemnicí představili principy pro sestavování rozpočtu fakulty na rok 2024 a 

ekonomický výhled do roku 2026. Rozpočet 3.LF 2024 bude moci být sestaven až poté, co AS 

UK schválí rozpočet celé UK (předpoklad je na jednání AS UK 26.4.2024). Podle návrhu vedení 

UK dojde k celkovému poklesu financí pro oblast medicíny (5x LF a FaF) o 19 milionů Kč  

a k nárůstu financí pro ostatní fakulty UK o 41 mil. Kč. V případě 3.LF činí navržený pokles 

finančních prostředků od UK oproti roku 2023 částku 3,39 mil. Kč. V kontrastu k tomuto 

poklesu příjmů je nutnost zvyšování nákladů kombinací více vnějších faktorů: inflace, nárůst 

minimální a zaručené mzdy, tlak na navyšování stipendií doktorandům, nárůst mzdových 

tarifů (chystaný nový vnitřní mzdový předpis UK), nové administrativní agendy nekryté 

nárůstem prostředků (ombudsmani/-nky fakult, zvyšování bezpečnosti, nárůst agendy 

ekonomické, personální a dalších) atd. Pouze díky nyní realizovaným úsporným opatřením 

v personální oblasti je naděje, že se hospodářský výsledek fakulty podaří (navzdory výše 

uvedené negativní kombinaci poklesu příjmů a nárůstu výdajů) udržet na úrovni roku 2023. 

4. Děkan informoval členy KD o několika návrzích na možný vznik nových fakultních pracovišť: 

(a) Ve FNB by se mohlo jednat o přeměnu Interního oddělení na kliniku a přeměnu dvou 

oddělení (ARO a Urgentní příjem) na Kliniku anesteziologie, intenzivní a urgentní medicíny. 

V téže nemocnici navrhuje doc. Hajer vznik Gastroenterologické kliniky – toto zcela nově 

zřízené oddělení však zatím nemá žádná vlastní lůžka a nesplňuje některé další parametry 

kliniky. 

(b) Ve FTN se naskýtá možnost rozšíření výuky na dvě tamní oddělení: Oddělení dětské 

psychiatrie a Oční oddělení. 

Závěr: kolegium děkana doporučuje vznik Interní kliniky 3.LF UK a FNB a vznik Kliniky 

anesteziologie, intenzivní a urgentní medicíny 3.LF UK a FNB. Pověřuje děkana dalším 

jednáním o ev. vzniku Oftalmologické kliniky 3.LF UK a FTN. Nebylo doporučeno, aby 

v současné době vznikly kliniky gastroenterologie (FNB) ani dětské psychiatrie (FTN), nicméně 

je jednoznačná podpora tomu, aby obě tato pracoviště se podílela na výuce. 

5. Děkan informoval o rozdělení finančních prostředků institucionální podpory výzkumu 

Cooperatio. 

6. Děkan požádal proděkana Dlouhého, aby při posuzování žádostí lékařů připravujících se na 

atestaci ve sporných případech rozhodoval ve prospěch mladých lékařů, připravujících se 

k atestacím. Proděkan nemá být dalším úředníkem, nýbrž do rozhodování úředníků má 

vkládat odborný pohled s cílem zachovat kvalitu specializačního vzdělávání, ale usnadnit 

administrativu všude, kde to je z odborného hlediska možné. 

7. Byly schváleny termíny porady přednostů (12.6. od 14:00) a Akademické obce (2.10. od 

14:00). 
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8. Kolegium děkana definitivně schválilo novou podmínku pro schvalování žádostí o pozici 

školitele doktorandů: nejméně jeden publikovaný článek s vlastními vědeckými výsledky, 

prokazujícími, že žadatel pokračuje ve výzkumné činnosti i po své vlastní obhajobě PhD. 

Takový článek musí být publikován v časopise nad mediánem oboru a žadatel musí být 

prvním nebo korespondujícím autorem. 

9. Široce diskutována byla strategie přijímání doktorandů v roce 2024 a plán na rok 2025. 

Připravované změny by mohly (pokud by fakulta neučinila žádné opatření) vést k nárůstu 

osobních nákladů fakulty nejméně o 16 mil. Kč ročně aniž by tyto náklady hradil stát 

zvýšením příspěvku. Vedení fakulty je tedy nuceno hledat cesty k redukci počtu studentů 

v prezenční formě studia a ke snížení hrozícího rozpočtového schodku. Další cestou 

samozřejmě může být hledání sponzorů, kteří by konkrétní studenty podpořili. Není však 

reálná naděje, že by tato cesta mohla problém vyřešit. 

10. Proděkan Marx do příštího KD připraví analýzu rozvrhu 5.ročníku pro diskuzi o jeho 

případných změnách. 

11. Kolegium schválilo několik opatření ke zvýšení bezpečnosti na fakultě: 

(a) Dveře do všech místností budou opatřeny vložkami s možností rychlého uzamčení zevnitř 

(nikoli zvenčí). Dveře do tří velkých poslucháren (6 vstupů) budou opatřeny elektronickým 

zámkem (vstup dovnitř jen na zaměstnaneckou či studentskou kartu, výstup ven volně). 

Celková částka na tyto změny nesmí překročit 400 tis. Kč. V této částce bude zahrnut  

i jednoduchý systém tlačítek SOS pro pracovníky studijního oddělení. 

(b) Zadní okna ve třech velkých posluchárnách budou upravena tak, aby umožňovala 

nouzovou evakuaci ven za budovu A po krátkém vnějším schodišti. Celková částka na tyto 

změny nesmí překročit 500 tis. Kč. 

(c) Ve vrátnici již je k dispozici informace o budově pro hasiče. Do 14 dnů bude mít 

elektronickou kartu budovy A též Policie ČR. 

(d) Vzhledem k výše uvedeným problémům s rozpočtem fakulty (způsobeným výhradně 

zevními vlivy), byla zamítnuta možnost instalace interního rozhlasu nebo rozsáhlejší 

rekonstrukce budovy A. Tyto investice (které by nejspíše vyžadovaly investice v řádu milionů 

Kč) nejsou t.č. bez vnější dotace možné. Děkan i proděkani Marx a Trnka informovali o svých 

jednáních s vedením UK, ze kterých vyplynulo, že UK na bezpečnostní opatření nemůže letos 

poskytnout 3.LF žádné finanční prostředky. 

12. Proděkanka Arenbergerová a proděkan Marx informovali o přípravách prezentačních aktivit 

pro zviditelnění fakulty pro zahraniční zájemce. 

13. Kolegium schválilo udělení podpory Donatio Facultatis Medicae Tertiae dvěma žadatelům: 

Martinu Horákovi a Martinu Vančurovi. 

14. Proděkan Marx informoval o postupu při řešení návrhů obsažených v usnesení Petiční komise 

AS UK. 

15. Děkan informoval, že rektorka UK schválila možnost mít poštovní adresu Ruská 87, Praha 10 

pro Amygdala bona, z.ú. Z této možnosti nevyplývá žádný nárok na prostory ani na 

ekonomickou podporu ze strany UK (3.LF). 

16. Členové KD nahlásí Bc. Mitasové své plánované dovolené na červenec a srpen. Děkan podle 

toho určí termíny letních jednání KD a zástupy za dobu své dovolené. 

 

Dr. Marx 

 Proděkan informoval o přijímacích zkouškách v Dubaji. 
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 Proděkan požádal o uzavření smlouvy o spolupráci s Nemocnice Hořovice. KD souhlasí. 

Smlouva bude předložena děkanovi k podpisu. 

 Proděkan předložil žádost studenta 6. ročníku o snížení poplatku za prodloužení studia – KD 

žádost neschválilo. 

 Proděkan informoval o přípravě akce „Snídaně s rektorkou“, na které spolupracuje s RUK  

(a to i s Bezpečnostním odborem UK). 

 Organizace promoce pro zahraniční studenty je koordinována i s Bezpečnostním odborem 

UK. 

 

Doc. Dlouhý 

 Proděkan informoval o novele zákona č. 95/2004 Sb., do které byly zapracovány některé 

konkrétní připomínky. 

 

Prof. Arenbergerová 

 Zlatá promoce konaná 13.4.2024 proběhla výborně. 

 Předložené zahraniční SC byly schváleny. 

 

Doc. Trnka 

 Proděkan informoval stavu příprav výstavby nové Budovy B – termín odevzdání studie se blíží 

a je nutné architekty oficiálně informovat, zda se bude/nebude pokračovat další fází  

(v souvislosti s koupí části pozemku od SZÚ, který se nyní po formální stránce zadrhl na 

Ministerstvu zdravotnictví ČR). 

 Prezentace plánů nové Budovy B pro přednosty se uskuteční po setkání s přednosty klinik  

a ústavů 3. LF UK 12.6.2024. 

 

Prof. Malíková 

 Proděkanka informovala o mikrocertifikátech UK. Z 3. LF UK podal návrh doc. Petráš, který 

vše koordinuje přímo s RUK. Děkan zdůraznil, že tato aktivita musí být ekonomicky 

soběstačná, resp. výdělečná. Pokud by se ukázalo, že nebude, není možné ji uskutečnit. 

 Člen kolegia rektorky pro rozvoj pedagogických kompetencí akademických pracovníků Mgr. 

et Mgr. Hurný kontaktoval jednotlivé fakulty ohledně námětů/témat center CŽV. Setkání 

s ním se zúčastní proděkanka Malíková a PhDr. Hana Svobodová, Ph.D. 

 

Prof. Šlamberová 

 Proděkanka informovala o koordinační schůzce organizátorů SVK – děkan přislíbil akci zahájit 

a současně předat ocenění vítězům. 
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Prof. Džupa 

 Proděkan Džupa informoval o programu na nejbližší VR 3. LF UK. 

 

JUDr. Mužíková 

 Tajemnice opět připomněla odevzdání podkladů pro výroční zprávu 2023. 

 Tajemnice opět požádala o dodání podkladů za oddělení a plánů aktivit pro přípravu rozpočtu 

2024. 

 

   

Zapsala: Bc. Mitasová 
Za správnost: prof. Widimský, DrSc. 

 

 

 

 

 

 

 


